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   Title of Thesis: 

 

 

           Abstract of Thesis 

  

 التربية للعلوم الإنسانية الكلية :

 الارشاد النفسي والتوجية التربويالاسم :

 ارشاد نفسي :التخصص 

 احمد جمال احمد اسم الطالب:

 مائدة مردان محي :اسم المشرف

 الماجستير :الشهادة 

أساليب مواجهة المشكلات لدى المسترشدين وغير المسترشدين في المدارس 
 المشمولة بخدمات الارشاد التربوي دراسة مقارنة 

 
 

ومتغير التعرض لمخدمات  البحث في ضوء متغير الجنس اتنلدى عي  أساليب مواجهة المشكلات  التعرف عمى -1
 الإرشادية .

 الجنس يالبحث في ضوء متغير  عيّنتي تحديد أساليب مواجهة المشكلات الفرعية الأكثر شيوعاً بين أفراد -2
 والتعرض لمخدمات الإرشادية .

عمى المجالات الرئيسة  العيّنة المسترشدة والعيّنة غير المسترشدةومستوى دلالتها بين  الفروق يةنوع الكشف عن -3
 . ومتغير التعرض لمخدمات الإرشاديةفي ضوء متغير الجنس لمقياس أساليب مواجهة المشكلات، 
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1. identify methods address problems in samples in the light of the variable sex and 

variable exposure to extension services . 

2. identify methods to address problems most common among members of the sub 

samples in the light of the search variables sex and exposure to extension services . 

3. disclosure of the quality and level of significance of differences between the sample 

and the sample inspired but inspired on key areas of measure methods of confronting 

problems, in light of the sex variable and variable exposure to extension services 

 

 

 

 


